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В статье рассматриваются проблемы ограничения прав и свобод человека при введении обязательной 
вакцинации и анализируются аргументы за и против обоснования предоставления права на отказ от прививок в 
соответствии со своими религиозными убеждениями. Принятие соответствующих мер по обязательной вакци-
нации требует установления справедливого баланса между конкурирующими интересами индивида и сообще-
ства в целом, а также поиск наиболее подходящего средства для обеспечения наилучших интересов ребенка.
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The article deals with the problems of restriction of human rights and freedoms in the introduction of compulsory 
vaccination and analyzes the arguments for and against the justifi cation of the right to refuse vaccinations in 
accordance with their religious beliefs. The adoption of appropriate mandatory vaccination measures requires an 
equitable balance between the competing interests of the individual and the community as a whole, as well as the 
search for the most appropriate means to ensure the best interests of the child.
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